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Journal nr.: 

001622-2014 

Sag nr.  102 

 
 

Godkendelse af dagsorden 

Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling:  

Bevilling:  

Økonomiske og 

personalemæssige 

bemærkninger: 

 

Indstilling:  

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Godkendt. 

 

Kasper Andersen (O), Hans Andersen (V) og Tina Tving Stauning (A) var ikke 

til stede. 
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Journal nr.: 

001625-2014 

Sag nr.  103 

 
 

Meddelelser 

Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling:  

Bevilling:  

Økonomiske og 

personalemæssige 

bemærkninger: 

 

Indstilling:  

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Intet. 

 

Kasper Andersen (O), Hans Andersen (V) og Tina Tving Stauning (A) var ikke 

til stede. 

 

  

 

Sager til orientering 
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Journal nr.: 

001996-2014 

Sag nr.  104 

 
 

Likviditet og sygefravær maj måned 
2014 

Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: Den gennemsnitlige likviditet for maj måned viser en kassebeholdning på 

323,3 mio. kr., mens gennemsnittet efter kassekreditreglen (dvs. fra juni 2013 

til og med maj 2014) var på 311,2 mio. kr. Forbruget af kassebeholdningen, 

som er skønnet til alt 117,5 mio. kr. i budget 2014, ses ikke afspejlet i den 

økonomiske status (vedlagt). Det kan overvejende forklares af forsinkelser 

vedrørende anlægsinvesteringer, hvor der i 2014 forventes nettoudgifter på 

144,3 mio. kr. Forbruget er med udgangen af maj måned 13,5 mio. kr., dvs. 

mindreudgifter på i alt 130,8 mio.kr, hvor størstedelen forventes forbrugt i 

sidste halvår 2014 og resterende først i 2015.  

Supplerende fremsendes status for sygefravær i Frederikssund Kommune. Det 

er besluttet, at nedbringelse af sygefravær er et særligt indsatsområde i 2014-

2016. Baggrunden herfor er, at der fra 2012 til 2013 generelt er sket en stig-

ning i sygefraværet, hvorfor der er brug for en intensiveret indsats med hen-

blik på nedbringelse. Der henvises til vedlagte notat. 

Bevilling: Ingen. 

Økonomiske og 

personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ikke yderligere bemærkninger. 

Indstilling: Kommunaldirektøren fremsender opgørelsen til orientering for Økonomiudval-

get. 

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Orientering givet. 

 

Hans Andersen (V) og Tina Tving Stauning (A) var ikke til stede. 

 

Bilag:  Graf likviditet 31052014 

 Økonomisk status 31052014 

 Anlægsoversigt 31052014 

 Sygefravær notat 

 

http://www.frederikssund.dk/Modesag/000252-2014/2134238.pdf
http://www.frederikssund.dk/Modesag/000252-2014/2134330.pdf
http://www.frederikssund.dk/Modesag/000252-2014/2134331.pdf
http://www.frederikssund.dk/Modesag/000252-2014/2134334.pdf
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Journal nr.: 

010118-2014 

Sag nr.  105 

 
 

Informationssikkerhed 

Lovgrundlag: Persondataloven (lov nr. 429 af 31. maj 2000). 

Sikkerhedsbekendtgørelsen (bek. nr. 528 af 15. juni 2000). 

DS484 Dansk Standard for Informationssikkerhed. 

Sagsfremstilling: Frederikssund Kommunes informationssikkerhedspolitik er vedtaget af Byrådet 

den 25. marts 2009 og er senest den 15. marts 2013 revideret. Informations-

sikkerhedspolitikken omfatter alle informationer, uanset hvilken form de opbe-

vares og formidles på. Politikken gælder derfor både informationer lagret i IT-

systemer og informationer, der findes på papir. 

Informationssikkerhedspolitikken definerer den overordnede ramme for be-

skyttelse af kommunens informationer og sikrer, at kritiske og følsomme in-

formationer og informationssystemer bevarer deres fortrolighed, integritet og 

tilgængelighed. 

Arbejdet med kvalitetssikring af informationssikkerheden og opmærksomhed 

om indholdet af informationssikkerhedspolitikken er en løbende proces i alle 

fagområder og kommunens informationssikkerhedsorganisationen. Som ek-

sempel herpå kan nævnes, at Sikkerhedsforum holder møde fire gange årligt, 

hvor relevante informationssikkerhedsmæssige emner tages op, herunder den 

løbende kontrol af brugeradgange, hvordan fagområderne kan udarbejde stik-

prøvekontroller, arkivmæssige hensyn osv. Derudover inviteres alle nyansatte 

til it-introkurser, hvor også informationssikkerhed indgår som obligatorisk em-

ne. 

Der er igennem det seneste år arbejdet med at risikovurdere kritiske informa-

tionsaktiver (systemer). Alle fagområder har deltaget i arbejdet med vurdering 

af, hvilke informationssystemer der anses for særligt kritiske, herunder risisi 

for tab af fortrolighed, integritet og tilgængelighed. Målet er at der på bag-

grund heraf, inden udgangen af 2014, udarbejdes en egentlig IKT-

beredskabsplan. 

Brugeradgangen til de af kommunens informationssystemer, som indeholder 

personfølsomme data, kvalitetssikres af fagområdernes lokale sikkerhedsan-

svarlige to gange årligt, jævnfør sikkerhedsbekendtgørelsen, mens adgangen 

til systemer, som ikke indeholder personoplysninger kontrolleres en gang år-

ligt.  
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Kommunens brug af informationssystemer er, hvor det er påkrævet, anmeldt 

til Datatilsynet.  

På baggrund af hændelser i andre organisationer har IKT og Digitalisering i 

samarbejde med IKT-revisionen netværksgruppe om informationssikkerhed, 

netop sat yderligere fokus på, hvordan kommunale myndigheder kan kvalitets-

sikre arbejdet med IKT-leverandørers egen sikkerhed, herunder evt. skærpelse 

af kontraktmæssige krav i kommende, relevante udbud. 

Bevilling: Ingen. 

Økonomiske og 

personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ikke yderligere bemærkninger, da der ikke er bevillingsmæssige 

konsekvenser. 

Indstilling: IKT og Digitaliseringschefen fremsender sagen til orientering for Økonomiud-

valget.  

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Orientering givet. 

 

Hans Andersen (V) var ikke til stede. 
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Journal nr.: 

005758-2013 

Sag nr.  106 

 
 

Anlægsregnskaber 2013 - samlet sag 

Lovgrundlag: Bekendtgørelse om kommunernes budget- og regnskabsvæsen, afsnit 7.2.  

Sagsfremstilling: I denne sag samles en række anlægsregnskaber, der har været behandlet på 

fagudvalgsmøder til godkendelse. Anlægsregnskaberne vedrører anlægsbevil-

linger med bruttoanlægsudgifter på 2 mio. kr. eller mere, der er afsluttet in-

den for det seneste år.  

 

De gældende regler for anlægsregnskaber bliver fastlagt af Økonomi- og In-

denrigsministeriet, der, i bekendtgørelse om kommunernes budget- og regn-

skabsvæsen, anfører, at beløber bruttoudgifterne til et anlægsarbejde sig til 2 

mio. kr. eller mere, skal der aflægges et særskilt regnskab.  

 

For øvrige anlægsprojekter kan Byrådet vælge at følge samme procedure, 

men behøver ikke at gøre det. Hvis der ikke aflægges særskilt regnskab, skal 

regnskabet indgå i årsregnskabet og anlægsarbejdet omtales i bemærkninger-

ne.  

 

Kommunens regler er fastsat i "Principper for økonomistyring", der fastsætter 

bundgrænsen for aflæggelse af særskilte anlægsregnskaber til 2 mio. kr. Iføl-

ge kommunens regler hører anlægsprojekterne bevillingsmæssigt til Økonomi-

udvalget, og endelig godkendelse af anlægsregnskaberne foretages i Byrådet. 

Da projekterne opstartes i fagudvalgene, finder administrationen det hen-

sigtsmæssigt, at også regnskabsaflæggelsen forelægges fagudvalgene før 

godkendelse i Økonomiudvalg og Byråd.  

 

I det vedlagte bilag fremgår anlægsbevilling, afholdte udgifter og afvigelse 

mellem anlægsbevilling og udgifter for hver anlægsregnskab, der søges god-

kendt i denne sag. Der knyttes endvidere bemærkninger til de enkelte anlægs-

regnskaber.  

 

I denne sag fremlægges anlægsregnskabet for byggeriet af en ny idrætshal i 

Slangerup ved SIK til godkendelse. Ligeledes fremlægges anlægsregnskaber 

for en række store anlægsprojekter på skoleområdet, herunder flere med en 

overskridelse af anlægsbevillingen, der ligeledes knyttes bemærkninger til i 

bilaget. I anlægssagen vedrørende Marienlystskolen pågår der en voldgiftssag, 

der ikke er afsluttet.  

Bevilling: Ingen. 

Sager til behandling 
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Økonomiske og 

personalemæssige 

bemærkninger: 

Denne sag har ingen økonomiske / budgetmæssige konsekvenser, men er en 

aflæggelse af regnskab over anlægsbevillinger med bruttoanlægsudgifter på 

mere end 2 mio. kr., der er afsluttet inden for det seneste år. 
 

Indstilling: Fritidsudvalget og Uddannelsesudvalget har indstillet til Byrådets godkendelse. 

Økonomichefen indstiller, på baggrund af fagudvalgenes behandling, at Øko-

nomiudvalget over for Byrådet anbefaler, at: 

1. Anlægsregnskaberne godkendes. 

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Anbefales. 

 

Hans Andersen (V) var ikke til stede. 

 

Bilag:  Bilag - anlægsregnskaber 2013 

 

 

http://www.frederikssund.dk/Modesag/000252-2014/2132672.pdf
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Journal nr.: 

008534-2014 

Sag nr.  107 

 
 

Sundhedsaftale III – Høring vedrøren-
de politiske visioner og målsætninger 

Lovgrundlag: Sundhedsloven §§ 203-205. 

Sagsfremstilling: Der skal inden udgangen af januar 2015 være indgået en ny sundhedsaftale 

mellem regionen og kommunerne i regionen for perioden 2015-2018. Sagen 

fremlægges med henblik på godkendelse af udkast til politiske mål og visioner 

for Sundhedsaftale III.  

Sagen forelægges for Sundhedsudvalget, Velfærdsudvalget, Vækstudvalget og 

Uddannelsesudvalget. Efter behandling i fagudvalgene vil sagen blive forelagt 

Økonomiudvalget og Byrådet.  

Den kommende sundhedsaftale skal bestå af en politisk del og en administra-

tiv del, der konkretiserer indholdet i den politiske aftaledel. 

Social-, Ældre- og Sundhedsudvalget tilsluttede sig på udvalgsmødet i decem-

ber de fælles kommunale visioner og målsætninger for Sundhedsaftale III, 

som nu er forhandlet på plads efter politisk dialog mellem region og kommu-

ne. 

Aftaleudkastet er bygget op omkring fire overordnede visioner, med to til tre 

politiske målsætninger: 

At borgeren selv oplever høj kvalitet og sammenhæng i indsatsen 

 at borgerne sikres samme høje kvalitet i forebyggelse, behandling og 

pleje samt rehabilitering uanset, hvor i sundhedsvæsenet opgaven lø-

ses.  

 at færre borgere indlægges på hospital, hvor det kan forebygges gen-

nem en tidlig og koordineret indsats.  

 at borgere med samtidig psykisk og somatisk sygdom oplever en 

sammenhængende og koordineret indsats. 

At borgeren oplever at være samarbejdspart i eget forløb og medvirker i ud-

viklingen af det sammenhængende sundhedsvæsen 

 at borgere, herunder pårørende oplever at være aktiv samarbejdspart 

i eget forløb i det omfang, de ønsker det.  

 at borgere understøttes i at mestre egen sygdom med udgangspunkt i 

egne ressourcer og behov i hele forløbet.  
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 at borgere deltager, når vi træffer beslutninger om, hvordan vi indret-

ter sundhedsvæsenet. 

At sundhedsvæsenet bidrager til at skabe mere lighed i sundhed 

 at borgere med psykisk sygdom får flere gode leveår.  

 at borgere med både psykisk sygdom og misbrug sikres en samtidig 

og koordineret indsats.  

 at flere sårbare borgere sikres en tidlig og forebyggende indsats, der 

er målrettet deres behov og ressourcer. 

At udvikle og udbrede nye samarbejdsformer 

 at udvikle og implementere nye organisatoriske modeller for fælles 

drift, mål og sammenfinansiering på tværs af kommuner, hospitaler og 

praksissektor.  

 at udvikle en model for, hvordan de regionale og kommunale priorite-

rede midler til sammenhængende løsninger på sundhedsområdet sam-

let kan bidrage til at understøtte fælles samarbejdsprojekter, der knyt-

ter sig til sundhedsaftalen. 

De politiske målsætninger vil blive udmøntet i mere konkrete indsatser i den 

administrative del af sundhedsaftalen, hvor det også vil fremgå, hvordan der 

følges op på målene. 

 

Foruden de politiske mål og visioner for Sundhedsaftalen er der også vedhæf-

tet inspirationsmateriale, der er tænkt som baggrundsmateriale, til udvalgets 

drøftelse af aftaleudkastet.  

 

Sagen er sendt til høring hos Frederikssund Handicapråd og Frederikssund 

Ældreråd. Sundhedsaftalen er taget til efterretning af Frederikssund Ældreråd. 

Ældre og Sundhed har ikke modtaget høringssvar fra Handicaprådet. 

Opsamling på behandling af sundhedsaftalen i fagudvalgene 

Sagen har været behandlet i Velfærdsudvalget, Sundhedsudvalget, Vækstud-

valget og Uddannelsesudvalget. I alle fire fagudvalg blev det besluttet over for 

Økonomiudvalget og Byrådet at anbefale, at Frederikssund Kommune tilslutter 

sig de politiske visioner og målsætninger til Sundhedsaftalen.  

Vækstudvalget ønsker også, at målsætning nr. 22 i inspirationsmaterialet (bi-

lag 3) indgår i høringssvaret. Målsætningen omhandler en videreudvikling og 

implementering af nye modeller for fælles drift, mål og samfinansiering på 

tværs af hospital og kommune målrettet borgere med psykisk sygdom. Hø-

ringssvaret er tilrettet med udvalgenes bemærkninger. 
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Bevilling: Ingen. 

Økonomiske og 

personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ikke yderligere kommentarer. 

Indstilling: Sundhedschefen indstiller til Økonomiudvalget og Byrådet, at: 

1. Frederikssund Kommune tilslutter sig de politiske visioner og målsæt-

ninger til Sundhedsaftalen. 

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Anbefales, idet der foretages enkelte ændringer i høringssvaret inden Byrådets 

behandling. 

 

Hans Andersen (V) var ikke til stede. 

 

Bilag:  Høringsudkast politisk aftale 

 Inspirationsmateriale 

 Høringssvar Ældrerådet 

 Byrådets høringssvar til sundhedsaftale 

 

 

http://www.frederikssund.dk/Modesag/000252-2014/2071242.pdf
http://www.frederikssund.dk/Modesag/000252-2014/2071248.pdf
http://www.frederikssund.dk/Modesag/000252-2014/2092229.pdf
http://www.frederikssund.dk/Modesag/000252-2014/2137743.pdf
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Journal nr.: 

023065-2013 

Sag nr.  108 

 
 

Udviklingsstrategien på det specialise-
rede socialområde og specialundervis-
ningsområde 2015 

Lovgrundlag: Lov om social service (SEL) § 6.  

Sagsfremstilling: Kommunalbestyrelsen skal, jf. Lov om social service § 6, en gang årligt god-

kende rammeaftale for det specialiserede socialområde og specialundervis-

ning. 

Rammeaftalen omhandler højt specialiserede tilbud og specialundervisning 

indenfor det specialiserede socialområde og vedrører målgrupperne børn, un-

ge og voksne med nedsat funktionsevne og/eller psykiatriske og/eller sociale 

problemstillinger og/eller misbrug. Sikrede afdelinger for unge domfældte 

indgår ligeledes i rammeaftalen.  

Ansvaret for udarbejdelse af den årlige rammeaftale om drift og udvikling af 

sociale tilbud og institutioner er lagt i et fælleskommunalt rammeaftalesekreta-

riat under KKR Hovedstaden. 

Rammeaftalen består af to dele: 

 En udviklingsstrategi, der skal være godkendt af kommunerne i juni 

2014. 

 En styringsaftale, der skal være godkendt af parterne i oktober 2014. 

Denne sagsfremstilling omhandler godkendelse af udviklingsstrategien, der er 

gældende for perioden 1. januar 2015 til 31. december 2015.  

Formålet med udviklingsstrategien er at fastsætte hvilke udviklingstendenser 

og - perspektiver, som kommunerne oplever i forhold til tilbudstyper, mål-

grupper mv., og således også hvilke temaer KKR beslutter, at der skal være 

fokus på det pågældende år. Derudover er der udmeldt et særligt tema af 

Ministeren for Børn, Ligestilling, Integration og Sociale Forhold. 

Udviklingsstrategien generelt 

Udviklingsstrategien for 2015 er udarbejdet med afsæt i indberetninger fra 

kommunerne i Hovedstadsregionen om behov og udviklingstendenser indenfor 
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både målgrupper og tilbudstyper, samt indberetninger fra kommunale drifts-

herrer og Region Hovedstaden om belægning og kapacitet. 

Udviklingsstrategien er baseret på den afgrænsning af tilbud, som er aftalt 

med Region Hovedstaden. Afgrænsningen betyder, at strategien koncentrerer 

sig om tilbud til borgere med de mest komplekse og specielle behov samt 

tilbud, som kræver et stort befolkningsunderlag for, at tilbuddet kan drives 

rentabelt. Udviklingsstrategien rummer således de højt specialiserede tilbud - 

og tilbud, der bruges af mange kommuner. Det er således koordinationsbeho-

vet, der afgør, om et tilbud er omfattet af aftalen. 

Efter overdragelsen af en stor del af det specialiserede socialområde til kom-

munerne er der sket et paradigmeskift på området. Der er således etableret 

grundlæggende nye tilgange til at håndtere udvikling indenfor målgrupper 

samt efterspørgsel af tilbud. Der er kommet øget fokus på omstillingsparathed, 

fleksibilitet og individuelle løsninger. Kommunernes indsatser er over de sene-

ste år i langt højere grad kendetegnet ved indsatser i nærmiljøet, inklusion, 

forebyggelse, rehabilitering og recoverytilgange. 

Udviklingen medfører, at der ikke, i lige så høj grad som tidligere, er direkte 

sammenhæng mellem målgruppeudvikling, behov for nye tilbud og opnorme-

ring af antal pladser.  

De seneste års udviklingsstrategier lægger således større vægt på, at borger-

ne kan komme sig, og at borgerne i større udstrækning, hvis de får den rette 

støtte, bliver i stand til at klare sig med mindre indgribende hjælp. Det bety-

der, at udviklinger i målgruppernes størrelse i højere grad kan løses fleksibelt i 

tilbud i egen kommune.  

Indberetninger fra kommunerne viser følgende væsentlige udviklingstendenser 

indenfor målgrupperne:  

 

 En væsentlig andel af kommunerne i hovedstadsregionen forventer en 

stigning i antallet af borgere inden for målgrupperne voksne med 

stofmisbrug, voksne med alkoholmisbrug, voksne med sindslidelse, 

voksne med dobbeltdiagnose og hjemløse voksne.  

 Kommunerne i hovedstadsregionen forventer generelt en stigning i 

antallet af borgere inden for målgrupperne børn, unge og voksne med 

udviklingsforstyrrelser (såsom ADHD og autisme).  

 En væsentlig andel af kommunerne forventer en stigning i antallet af 

børn og unge med sindslidelse, børn og unge med psykosociale pro-

blemer samt børn og unge med misbrug.  

 En række kommuner forventer, at der sker en stigningen i antallet af 

voksne udviklingshæmmede med psykisk sygdom eller demens.  
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 For enkelte målgrupper vurderer en nævneværdig, men mindre andel 

af kommunerne, at der vil ske et fald i antal borgere, bl.a. for børn og 

unge med udviklingshæmning.  

Udviklingsstrategiens fokusområder 

Med baggrund i ovenstående udviklingstendenser er der for 2015 udvalgt føl-

gende fokusområder for den tværkommunale koordination i KKR-regi:  

 Stigende tilgang af hjemløse, herunder særligt unge hjemløse.  

 Nye krav til tilbuddene grundet længere levetid og generelt alders-

svækkelse blandt målgrupperne på voksenområdet. 

 Tilbud til borgere med dobbeltdiagnose.  

 Inklusionsdagsordenen på børne- og ungeområdet og dennes betyd-

ning for de højt specialiserede tilbud.  

 Økonomistyring, effektiv drift og udvikling af metoder.  

Derudover er der udvalgt følgende særlige temaer i Hovedstadsregionen: 

 Tilbud til borgere med dobbeltdiagnose (temaet er valgt af KKR Ho-

vedstaden).  

 Anbragte børn og unges undervisning/uddannelse (Temaet er udmeldt 

af Ministeren for Børn, Ligestilling, Integration og Sociale Forhold).  

KKR udmelder følgende konklusioner 

 På nuværende tidspunkt vurderes der ikke at være et behov for i 2015 

at indgå tværkommunale aftaler og/eller aftaler mellem kommunerne 

og Region Hovedstaden om konkrete reguleringer af tilbud eller plad-

ser omfattet af Udviklingsstrategi 2015.  

 Generelt forventer kommunerne i Hovedstadsregionen i de kommende 

år en uændret udvikling i målgruppernes størrelse på det specialisere-

de socialområde og specialundervisning.  

 Det specialiserede socialområde i Hovedstadsregionen er fortsat præ-

get af strategier om inklusion og hjemtagning af borgere fra døgntil-

bud til typisk mindre indgribende tilbud i nærmiljøet.  

 Kommunerne har stort fokus på styring, effektiv drift og metodeudvik-

ling i den faglige indsats.  

 Stigende kompleksitet i målgruppernes problemstillinger og afvigelser 

fra den generelle udviklingstendens er dog med til at understrege, at 

der i 2015 fortsat er behov for styring og fælles koordination af områ-

det for at sikre den mest hensigtsmæssige tilbudsvifte og organisering 

af specialiserede social- og undervisningstilbud. 
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KKR Hovedstaden har tiltrådt udviklingsstrategien for 2015, herunder de sær-

lige temaer for Hovedstadsregionen. KKR Hovedstaden anbefaler kommunal-

bestyrelserne i regionen samt Regionsrådet at godkende udviklingsstrategien 

inden d. 1. juni 2014. 

Administrationen har ingen bemærkninger til den fremsendte udviklingsstrate-

gi, idet strategien vurderes som fornuftig og med relevant indhold for det nød-

vendige samarbejde på det specialiserede socialområde imellem kommunerne 

i hovedstadsregionen og Region Hovedstaden. Udviklingsstrategien giver dog 

anledning til, at kommunen tilpasser egne tilbud i forhold til de væsentlige 

udviklingstendenser indenfor nævnte målgrupper. Ligeledes vil hjemtagelses-

strategien af borgere til egen kommune få indflydelse på efterspørgslen i 

fremtiden. 

Administrationen kan derfor anbefale, at udviklingsstrategien tiltrædes. 

Bevilling: Ingen. 

Økonomiske og 

personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ikke yderligere bemærkninger. 

Indstilling: Familiechefen indstiller, at Uddannelsesudvalget overfor Økonomiudvalget og 

Byrådet anbefaler, at: 

1. Udviklingsstrategien for det specialiserede socialområde og specialun-

dervisning 2015 tiltrædes.  

2. Handicaprådet høres forinden udvalget i junimødet afgiver den endeli-

ge indstilling til Økonomiudvalg og Byråd. 

Social- og borgerservicechefen indstiller, at Sundhedsudvalget overfor Økono-

miudvalget og Byrådet anbefaler, at: 

1. Udviklingsstrategien for det specialiserede socialområde og specialun-

dervisning 2015 tiltrædes.  

2. Handicaprådet høres forinden udvalget i junimødet afgiver den endeli-

ge indstilling til Økonomiudvalg og Byråd. 
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Tidligere beslutninger: Beslutning i Uddannelsesudvalget, Mandag den 05. maj 2014 

Anbefales. 

 

Beslutning i Sundhedsudvalget, Tirsdag den 06. maj 2014 

Anbefales og sendes til høring i Handicaprådet forud for udvalgets endelige 

behandling i juni 2014. 

 

Anne-Lise Kuhre (A) var ikke til stede. 

 

Beslutning i Sundhedsudvalget, Tirsdag den 03. juni 2014 

Anbefales. 

 

Kirsten Weiland (A), Kristian Moberg (V) og Jens Ross Andersen (V) var ikke til 

stede. 

Beslutninger: Anbefales. 

 

Hans Andersen (V) var ikke til stede, 
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Journal nr.: 

007306-2014 

Sag nr.  109 

 
 

Kommunernes fælles rolle - udviklin-
gen af det nære sundhedsvæsen på 
psykiatriområdet 

Lovgrundlag: Serviceloven. 

Sundhedsloven m.fl. 

Sagsfremstilling: KKR Hovedstaden har fremsendt rammepapiret "Kommunernes fælles rolle - 

udviklingen af det nære sundhedsvæsen på psykiatriområdet" til politisk god-

kendelse i kommunerne. 

Rammepapiret er udarbejdet på opfordring fra KKR Hovedstaden i forlængelse 

af rammepapiret for det somatiske område, som de 29 kommuner i hoved-

stadsregionen godkendte i foråret 2013 (Kommunernes fælles rolle - udviklin-

gen af det nære sundhedsvæsen). Begge rammepapirer er en del af KKR's 

opfølgning på Kommunernes Landsforenings udspil " Det nære sundhedsvæ-

sen". 

Rammepapiret på psykiatriområdet har til formål at give en fælles forståelse 

af, hvordan kommunerne arbejder med indsatsen for borgere med psykiske 

vanskeligheder og lidelser. Rammepapiret handler primært om, hvad kommu-

nerne i Hovedstadsregionen vil gøre sammen på den kommunale banehalvdel. 

Men papiret skal naturligvis ses i sammenhæng med den nye sundhedsaftale 

og praksisplan, som skal sætte rammerne for det tværsektorielle arbejde. 

KKR Hovedstaden har på sit møde den 14. marts 2014 anbefalet kommunerne 

at godkende rammepapiret på psykiatriområdet. KKR har i drøftelsen af ram-

mepapiret lagt vægt på vigtigheden af at følge op på effekten af indsatsen på 

området. Der skal følges op på rammepapiret på psykiatriområdet ved udgan-

gen af 2016. Papiret tænkes derefter at indgå i en tilbagevendende opfølg-

ningskadence i KKR sammen med rammepapiret på det somatiske område. 

Fristen for kommunernes tilbagemelding vedrørende godkendelse er den 16. 

juni 2014. 

Det indholdsmæssige i rammepapiret om psykiatri 

Målgruppen for rammepapiret omhandler såvel indsatser indenfor børne og 

ungeområdet som voksenområdet, hvorfor denne sagsfremstilling er en fæl-

lessag til såvel Uddannelsesudvalget som Sundhedsudvalget.  
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Indledningsvis omtaler rammepapiret, at kommunerne har en væsentlig rolle i 

forhold til borgere med psykiske vanskeligheder eller lidelser - en rolle som 

forventes at blive større i fremtiden. 

Udviklingen inden for psykiatriområdet har samtidig betydet, at kommunerne 

er blevet udfordret i deres indsatser for borgere med psykiske vanskeligheder 

eller lidelser. Den faglige udvikling i den regionale psykiatri er gået i retning af 

øget ambulant behandling, øget specialisering, kortere indlæggelser, pakkefor-

løb og færre sengepladser. Det betyder, at borgerne i højere grad end tidlige-

re modtager samtidige indsatser fra region, almen praksis og kommune - der-

med bliver behovet for en koordineret og måske endda en integreret indsats 

tydeligere. 

Tendenserne viser konkret at efterspørgslen efter hjælp stiger - især blandt 

psykisk sårbare børn og unge. Eksempelvis er antallet af børn og unge, som 

ses i Region Hovedstadens børne- og ungdomspsykiatri steget med 152 % i 

perioden 2001-2011. 

Herudover rettes opmærksomheden i rammepapiret på de voksne med psyki-

ske lidelser, der selvom det er muligt at komme sig med en psykisk lidelse i alt 

for stort omfang alligevel mister forbindelsen til arbejdsmarkedet. I dag er 

psykisk lidelse årsag til godt halvdelen af alle tilkendelser af førtidspension og 

blandt personer under 40 år er psykisk lidelser årsag til omkring syv ud af ti 

tilkendelser.  

Strategiske målsætninger og konkrete indsatser 

Målsætningerne for psykiatriområdet læner sig op ad strukturen i det tilsva-

rende rammepapir på det somatiske sundhedsområde, som alle 29 kommuner 

godkendte i 2013. Det gør det, fordi der i kommunerne, og også fra centralt 

hold, lægges vægt på, at borgerne skal have den nødvendige støtte uanset 

om de har en fysisk eller psykisk lidelse. Målsætningerne er: 

 Det fremmer alle borgeres sunde livsstil og forebygger sygdom.  

 Det støtter borgerne i at tage hånd om egen livssituation og udøve 

egenomsorg.  

 Borgeren er i centrum og der er fokus på den samlede livssituation. 

Særligt fokus skal rettes mod følgende fire strategiske målsætningsområder: 

1. Forebyggelse og sundhedsfremme - børn og unge samt voksne.  

2. Forebyggelse af (gen) indlæggelser.  

3. Borgerens forløb.  

4. Dokumentation og metodeudvikling. 
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De strategiske målsætningsområder udmøntes i to typer indsatser: 

 Indsatser som er forpligtende for alle kommuner.  

 Indsatser som kan løftes af en enkelt kommune eller grupper af kom-

muner i samarbejde, for dermed at skabe viden i forhold til den frem-

adrettede udvikling. 

Der er i formuleringen af indsatserne lagt vægt på, at enkelte kommuner - 

eller flere kommuner i fællesskab - har mulighed for at fokusere på særligt 

udvalgte indsatser som pilotprojekter, samtidigt med, at området løftes i fæl-

lesskab mellem alle kommuner. Således er en vigtig præmis for arbejdet, at 

der er mange veje til samme mål. 

Rammepapiret beskriver tilsammen for de fire strategiske målsætningsområ-

der i alt 15 forpligtende indsatsområder og 9 pilotprojekter, der kan iværksæt-

tes alt efter kommunernes forskellige interesser.  

Fortsat sagsfremstilling til Uddannelsesudvalgets, Vækstudvalgets 

og Sundhedsudvalgets møder 2. juni og 3. juni 2014: 

Sagen er sendt til høring i Handicaprådet, som har udtalt: 

Handicaprådet kan tilslutte sig til det fælles rammepapir for psykiatrien. 

Bevilling: Ingen. 

Økonomiske og 

personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ikke yderligere bemærkninger. 

Indstilling: Indstilling til Uddannelsesudvalgets og Sundhedsudvalgets møder 

den 5. maj og 6. maj 2014 

Social- og borgerservicechefen indstiller til Sundhedsudvalget, at: 

1. Rammepapiret for psykiatriområdet godkendes.  

2. Handicaprådet høres forinden udvalget i junimødet afgiver den endeli-

ge indstilling til Økonomiudvalg og Byråd. 

Indstilling til Uddannelsesudvalgets 2. juni 2014  

Social- og borgerservicechefen indstiller, at Uddannelsesudvalget over for 

Økonomiudvalget og Byrådet anbefaler, at: 

1. Rammepapiret på psykiatriområdet godkendes. 
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Tidligere beslutninger: Beslutning i Uddannelsesudvalget, Mandag den 05. maj 2014 

Anbefales. 

 

Beslutning i Sundhedsudvalget, Tirsdag den 06. maj 2014 

Anbefales, idet sagen sendes i høring i Handicaprådet og Vækstudvalget, for-

ud for endelig behandling i udvalget på mødet i juni 2014. 

 

Anne-Lise Kuhre (A) var ikke til stede. 

 

Beslutning i Uddannelsesudvalget, Mandag den 02. juni 2014 

Anbefales. 

 

Kim Rockhill (A) var ikke til stede. 

 

Beslutning i Vækstudvalget, Tirsdag den 03. juni 2014 

Sagen er sendt i høring i Vækstudvalget fra Sundhedsudvalget. Vækstudvalget 

indgår gerne i samarbejdet med Sundhedsudvalget om indsatsen overfor 

mennesker med psykiske lidelser. 

 

Kirsten Weiland (A) og Hans Andersen (V) var ikke til stede. 

 

Beslutning i Sundhedsudvalget, Tirsdag den 03. juni 2014 

Anbefales. 

 

Kirsten Weiland (A), Kristian Moberg (V) og Jens Ross Andersen (V) var ikke til 

stede. 

Beslutninger: Anbefales. 

 

Hans Andersen (V) var ikke til stede. 

 

Bilag:  Bilag - Kommunernes fælles rolle - udviklingen af det nære sundhedsvæ-

sen på psykiatriområdet 

 Rammepapiret for kommunernes fælles rolle - udviklingen af det nære 

sundhedsvæsen på psykiatriområdet 

 

 

http://www.frederikssund.dk/Modesag/000252-2014/2111951.pdf
http://www.frederikssund.dk/Modesag/000252-2014/2111951.pdf
http://www.frederikssund.dk/Modesag/000252-2014/2058143.pdf
http://www.frederikssund.dk/Modesag/000252-2014/2058143.pdf
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Journal nr.: 

019962-2013 

Sag nr.  110 

 
 

Forslag Kommuneplantillæg 003 til 
kommuneplan 2013-2025 med tilhø-
rende betinget udbygningsaftale. 

Lovgrundlag: Planloven  

Sagsfremstilling: Administrationen har jf. beslutning i Plan- og Udviklingsudvalget den 6. no-

vember 2013 udarbejdet udkast til udbygningsaftale, forslag til kommuneplan-

tillæg med ændring af rækkefølgeplan og forslag til lokalplan for et område 

ved Hannelundsvej/Møllevej i Jægerspris.  

Efter planlovens §21b, stk.2, nr. 2 kan byrådet efter anmodning fra en grund-

ejer, indgå en udbygningsaftale med ejeren med henblik at fremrykke lokal-

planlægningen for et område. Udbygningsaftalen kan indeholde bestemmelser 

om, at grundejeren helt eller delvist skal udføre eller afholde udgifterne til de 

fysiske infrastrukturanlæg, som skal etableres i eller uden for området for at 

virkeliggøre planlægningen. 

Ejeren af et område ved Hannelundsvej/Møllevej i Jægerspris - rammeområde 

B6.15 i kommuneplanen udlagt til åben-lav og tæt-lav boligbebyggelse - har 

foreslået at lokalplanlægningen for dette område fremrykkes i kommunepla-

nens rækkefølgebestemmelser således at det frigives til lokalplanlægning nu 

og at der i den forbindelse indgås en udbygningsaftale.  

I forbindelse med offentliggørelse af kommuneplantillæg, der fremrykker lo-

kalplanlægningen betinget af en udbygningsaftale, skal der oplyses om, at der 

foreligger et udkast til en udbygningsaftale. Byrådets indgåelse af en udbyg-

ningsaftale skal vedtages samtidigt med lokalplanens endelige vedtagelse, og 

oplysning om aftalens indgåelse skal offentligt bekendtgøres. Kommuneplantil-

læg og lokalplanen kan ikke vedtages, så længe der ikke er indgået en endelig 

aftale mellem kommunen og grundejeren. 

Der vedlægges forslag til kommuneplantillæg 003 til kommuneplan 2013-2025 

til ændring af rækkefølgeplan samt et forslag til udbygningsaftale efter planlo-

vens § 21, stk.2, nr. 2. Udbygningsaftalen pålægger ejeren at anlægge dels en 

nærmere specificeret forbedret Hannelundsvej, dels en venstresvingsbane 

mm. ved vejkrydset Møllevej/Hannelundsvej. 

Der er foretaget miljøscreening af forslaget til kommuneplantillæg i henhold til 

lov om miljøvurdering af planer og programmer. På baggrund af screeningen 

og de udførte undersøgelser er det administrationens vurdering, at forslaget 
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ikke vil medføre væsentlig indvirken på miljøet i forhold til tidligere gældende 

planlægning for området. Der er derfor ikke udarbejdet en miljøvurdering af 

planforslaget. Dette skyldes, at kommuneplantillægget omfatter et mindre 

område på lokalt plan, hvor det vurderes, at de miljøaspekter, som loven om-

handler, ikke vil blive påvirket, jævnfør lovens § 3, stk. 1, nr.3. Screeningen er 

vedlagt som bilag.  

Bevilling: Ingen 

Økonomiske og 

personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ingen bemærkninger. 

Indstilling: Fagchefen for Plan, Vej og Miljø indstiller, at Teknisk Udvalg over for Økono-

miudvalget og Byrådet anbefaler, at:  

1. Forslag til kommuneplantillæg 003 til kommuneplan 2013-2025 frem-

lægges offentligt i 8 uger i henhold til gældende planlov.  

2. Der ikke udføres en miljøvurdering af kommuneplantillægget  

3. Udkast til udbygningsaftale offentliggøres samtidigt med kommune-

plantillægget og lokalplan for området.  

Tidligere beslutninger: Beslutning i Teknisk Udvalg, Onsdag den 11. juni 2014 

For stemte Tina Tving Stauning (A), Kristian Moberg (V), Jørgen Bech (V), 

Jesper Wittenburg (A) og Jens Ross Andersen (V). 

Imod stemte Pelle Andersen-Harild (Ø). 

 

Anbefales. 

 

Ole Søbæk (C) var ikke til stede. 

Beslutninger: Anbefales. 

 

Hans Andersen (V) var ikke til stede. 

 

Bilag:  Forslag til kommuneplantillæg 003 for seniorlandsby ved Hannelundsvej i 

Jægerspris. (BILAG) 

 Betinget udbyningsaftale LP 063 (BILAG) 

 Miljøscreening (SMV), LPF 063 og KPT 003 (BILAG) 

 

 

http://www.frederikssund.dk/Modesag/000252-2014/2099974.pdf
http://www.frederikssund.dk/Modesag/000252-2014/2099974.pdf
http://www.frederikssund.dk/Modesag/000252-2014/2099808.pdf
http://www.frederikssund.dk/Modesag/000252-2014/2103151.pdf
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Journal nr.: 

016301-2013 

Sag nr.  111 

 
 

Forslag til lokalplan 063 for senior-
landsby ved Hannelundsvej i Jægers-
pris 

Lovgrundlag: Planloven 

Lov om miljøvurdering 

Sagsfremstilling: Administrationen har jf. beslutning i Plan- og Udviklingsudvalget den 6. no-

vember 2013 udarbejdet udkast til udbygningsaftale, forslag til kommuneplan-

tillæg med ændring af rækkefølgeplan og forslag til lokalplan for et område 

ved Hannelundsvej/Møllevej i Jægerspris. 

Efter planlovens §21b, stk.2, nr. 2 kan byrådet efter anmodning fra en grund-

ejer, indgå en udbygningsaftale med ejeren med henblik at fremrykke lokal-

planlægningen for et område. Udbygningsaftalen kan indeholde bestemmelser 

om, at grundejeren helt eller delvist skal udføre eller afholde udgifterne til de 

fysiske infrastrukturanlæg, som skal etableres i eller uden for området for at 

virkeliggøre planlægningen. 

Ejeren af et område ved Hannelundsvej/Møllevej i Jægerspris - rammeområde 

B6.15 i kommuneplanen udlagt til åben-lav og tæt-lav boligbebyggelse - har 

foreslået at lokalplanlægningen for dette område fremrykkes i kommunepla-

nens rækkefølgebestemmelser og at der i den forbindelse indgås en udbyg-

ningsaftale. I forbindelse med offentliggørelse af kommuneplantillæg, der 

fremrykker lokalplanlægningen betinget af en udbygningsaftale, skal der oply-

ses om, at der foreligger et udkast til en udbygningsaftale. 

Lokalplanen åbner mulighed for etablering af et nyt boligområde med tæt-lav 

boligbebyggelse med fællesfaciliteter for seniorer. Der åbnes for opførelse 61 

fritliggende ejerboliger, der indrettes så de er særligt ældrevenlige. De 61 

boliger fordeles i 8 boliggrupper omkring adgangs- og parkeringsarealer. Lo-

kalplanen muliggør desuden, at der i takt med at området udbygges, kan op-

føres en række fælles faciliteter så som gæsteværelser, café med tilhørende 

køkken og toiletter, fælleslokaler, værksteder, fitnesscenter m.m.  

 

Alle boligerne opføres efter samme ”skabelon”, men for at gøre bebyggelsen 

så varieret som muligt, giver lokalplanen de kommende ejere en større fri-

hedsgrad til valg af husenes udseende i valg af materialer end det normalt ses 

i samlede tæt-lave boligområder. Af samme grund stilles heller ikke i lokalpla-

nen krav om særligt farvevalg på træværk på hverken boligbebyggelse, fæl-
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lesfaciliteter eller udhusbebyggelse. Lokalplanen giver desuden mulighed for at 

udbygningen af området kan etapedeles. 

 

Der er foretaget miljøscreening af lokalplanforslaget i henhold til lov om miljø-

vurdering af planer og programmer. På baggrund af screeningen og de udførte 

undersøgelser er det administrationens vurdering, at lokalplanforslaget ikke vil 

medføre væsentlig indvirken på miljøet i forhold til tidligere gældende plan-

lægning for området. Der er derfor ikke udarbejdet en miljøvurdering af lokal-

planforslaget. Dette skyldes, at lokalplanen omfatter et mindre område på 

lokalt plan, hvor det vurderes, at de miljøaspekter, som loven omhandler, ikke 

vil blive påvirket, jævnfør lovens § 3, stk. 1, nr.3. Screeningen er vedlagt som 

bilag.  

Screeningen og lokalplanforslaget vedlægges.  

Bevilling: Ingen 

Økonomiske og 

personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ingen bemærkninger. 

Indstilling: Fagchefen for Plan, Vej og Miljø indstiller, at Teknisk Udvalg over for Økono-

miudvalget og Byrådet anbefaler, at:  

1. Forslag til lokalplan 063 fremlægges offentligt i 8 uger i henhold til 

gældende planlov.  

2. Der ikke udføres en miljøvurdering af lokalplanforslaget. 

Tidligere beslutninger: Beslutning i Teknisk Udvalg, Onsdag den 04. juni 2014 

For indstillingen, med tilføjelsen af, at byggeriet skal opføres som lavenergi-

byggeri, stemte Tina Tving Stauning (A) Kristian Moberg (V), Jørgen Bech (V), 

Jesper Wittenburg (A) og Jens Ross Andersen (V). 

Imod stemte Pelle Andersen-Harild (Ø). 

 

Anbefales. 

 

Ole Søbæk (C) var ikke til stede. 

Beslutninger: Anbefales som indstillet af Teknisk Udvalg. 

 

Hans Andersen (V) var ikke til stede. 

 

Bilag:  Forslag til lokalplan 063 (BILAG) 

 Miljøscreening (SMV), LPF 063 og KPT 003 (BILAG) 

 

http://www.frederikssund.dk/Modesag/000252-2014/2103146.pdf
http://www.frederikssund.dk/Modesag/000252-2014/2103151.pdf
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Journal nr.: 

007000-2014 

Sag nr.  112 

 
 

Foroffentlighed Bonderupvej 2, 3600 
Frederikssund 

Lovgrundlag: Planloven. 

Sagsfremstilling: Ejer af ejendommen har henvendt sig til kommunen med et projekt for opfør-

sel af blandede boliger på matr.nr. 11a og 13l Oppe Sundby, Sundby med 

adressen Bonderupvej 2 i Frederikssund By. På nuværende tidspunkt er pro-

jektet tænkt som 2-300 boliger (tæt/lav i forskudt plan), 40-50 parcelhuse, 

samt enkelte egentlige etageboliger. Der er tale om udvikling af et areal på ca. 

27,5 ha, som på nuværende tidspunkt er beliggende i landzone. Ejendommen 

er en del af byfingeren, men ikke udlagt til byudvikling i Kommuneplan 2013.  

Frederikssund har store byudviklingsmuligheder i Vinge og har også byomdan-

nelsesarealer med stor rummelighed i f.eks. Lille Bløden. Der mangler således 

ikke plads til vækst indenfor nuværende udlæg. Det kan imidlertid også være 

relevant at vurdere om nye udlæg kan tilføje andre tilbud i boligmarkedet eller 

være fordelagtige af andre grunde. For at fremme mulighederne for at udvikle 

arealerne, har projektudviklerne tilbudt at betale for etablering af vejanlæg 

ved det nye område til Kornvænget. Udviklerne er også indstillet på at medvir-

ke til dæmpning af støj fra skydebanen umiddelbart syd for projektarealet, 

hvis det er nødvendigt for at muliggøre projektet. I den forbindelse har skyde-

banen en gældende miljøgodkendelse fra 1995, som administrationen skønner 

ikke er svarende til de aktuelle aktiviteter og støjbillede.  

Derudover er arealet grænsende til vestforbrændingen, som har en gældende 

miljøgodkendelse, som fastsætter afstandskrav på 500 meter til nærmeste 

boligområde. Ligesom der syd for Strandvangen er et erhvervsområde, der 

afkaster et afstandskrav til boliger på 150 meter. 

Realisering af projektet vil kræve en foroffentlighedsfase, hvor kommunen 

indkalder til ideer og forslag til, hvad arealet kan anvendes til. I den forbindel-

se er det aktuelle projekt fra ejer et bud på, hvad arealerne kan anvendes til.  

Bevilling:  

Økonomiske og 

personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ingen bemærkninger. 
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Indstilling: Fagchefen for Plan-, Vej- og Miljø indstiller at Teknisk Udvalg over for Økono-

miudvalget og Byrådet anbefaler, at: 

1. Indkalde til ideer og forslag til, hvad arealet (matr.nr. 11a og 13l Oppe 

Sundby, Sundby ) kan anvendes til.  

2. Ejers bud på anvendelse af arealerne kan indgå i den videre proces, 

såfremt deres bud redegør for, at gældende støjgrænser til boliger 

kan overholdes. 

Tidligere beslutninger: Beslutning i Teknisk Udvalg, Onsdag den 11. juni 2014 

Tina Tving Stauning (A), Jørgen Bech (V), Jens Ross Andersen (V), Kristian 

Moberg (V) og Jesper Wittenburg (A) anbefaler indstillingens punkt 1 og at 

punkt 2 udgår, idet der indgår i foroffentligheden, at det er til ikke nærmere 

defineret boligformål. Høringsfristen fastsættes til 12 uger. 

Pelle Andersen-Harild (Ø) stemmer imod indstillingen, idet Kommuneplanen 

ikke ønskes ændret. 

 

Ole Søbæk (C) var ikke til stede. 

Beslutninger: Anbefales som indstillet af Teknisk Udvalg. 

 

Hans Andersen (V) var ikke til stede. 

 

Bilag:  Skitser Bonderupvej 2, 3600 

 Zonering_vestforbrændingen 

 

 

http://www.frederikssund.dk/Modesag/000252-2014/2065922.pdf
http://www.frederikssund.dk/Modesag/000252-2014/2111379.pdf
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Journal nr.: 

007520-2014 

Sag nr.  113 

 
 

Kvalitetsstandarder i forbindelse med 
Ældrepuljen 

Lovgrundlag: Lov om social service §§ 83 og 84 stk. 1.  

Sagsfremstilling: Frederikssund Kommune har i forbindelse med udmøntningen af Ældrepuljen 

fået en bevilling på 8,4 mio. kr. årligt til ældreområdet. Midlerne er blevet 

prioriteret til indsatser inden for tre hovedområder: styrket rehabiliterings- og 

genoptræningsindsats, bedre praktisk hjælp og personlig pleje samt bedre 

forhold for de svageste ældre, for eksempel på plejehjem.  

Det blev besluttet, at midlerne blandt andet skal anvendes til at højne service-

niveauet med en øget rengøringsindsats med årlig hovedrengøring og afla-

stende rengøring samt en udvidelse af det eksisterende tilbud om afløsning til 

pårørende som passer borgere med nedsat psykisk funktionsniveau. 

Formålet er at støtte de svageste borgere i udførelsen af hovedrengøringsop-

gaver og at aflaste pårørende, som i stedet kan fokusere på andre opgaver 

omkring den funktionshæmmede borger. 

Kvalitetsstandarderne fastlægger serviceniveauet og fungerer som redskab til 

at formidle dette til borgerne. Kvalitetsstandarderne er derudover visitationens 

udgangspunkt for at træffe beslutninger og herved sikres det, at borgerne 

modtager den hjælp, de er berettigede til. Som følge af de nye midler er tre 

kvalitetsstandarder revideret: 

 Kvalitetsstandard for hovedrengøring.  

 Kvalitetsstand for aflastende rengøring til pårørende som passer bor-

ger med nedsat psykisk funktionsniveau.  

 Kvalitetsstandard for afløsning i eget hjem. 

Processen fremadrettet 

I overensstemmelse med den normale procedure for behandling af kvalitets-

standarder vil sagen efter første behandling i Velfærdsudvalget blive sendt til 

høring i Ældrerådet og Handicaprådet. Herefter vil kvalitetsstandarderne sam-

men med indkommende høringssvar og bemærkninger fra Ældre og Sundhed 

blive genbehandlet i Velfærdsudvalget, inden sagen lægges videre til Økono-

miudvalget og Byrådet, hvor serviceniveauet fastsættes endeligt.  

Kvalitetsstandarderne vil desuden blive indarbejdet i den samlede publikation 

for kvalitetsstandarder, når denne forelægges udvalget i efteråret, med hen-

blik på fastsættelse af serviceniveauet for 2015. De nye kvalitetsstandarder 



 

 

30 / 42 

forventes dermed at træde i kraft pr. 1. juli 2014.  

 

Fortsat sagsfremstilling til Velfærdsudvalgets møde den 12. juni 

2014: 

Ældre og Sundhed har sendt de tre kvalitetsstandarder til høring i Ældrerådet 

og Handicaprådet.  

Ældrerådets høringssvar kan læses i bilag 2, og Ældre og Sundheds kommen-

tarer hertil kan læses i bilag 3. På baggrund af høringssvaret fra Ældrerådet 

har Ældre og Sundhed besluttet lave følgende ændringer: 

 I kvalitetsstandard for hovedrengøring udgår formuleringen om hus-

dyr.  

 I kvalitetsstandard for afløsning i eget hjem tilføjes følgende formule-

ring: "I særlige tilfælde tilbydes der afløsning i eget hjem i forbindelse 

med at borger har et nedsat fysisk funktionsniveau.” 

Handicaprådets høringssvar kan læses af bilag 4, og Ældre og Sundheds 

kommentarer kan læses i bilag 5. Handicaprådets høringssvar har ikke givet 

anledning til ændringer i kvalitetsstandarderne. 

Desuden har Ældre og Sundhed foretaget en mindre ændring i kvalitetsstan-

dard for afløsning i eget hjem. Under ydelses omfang er der ændret fra ”Ydes 

i dagtimerne på hverdage i maksimalt 4 sammenhængende timer pr. uge” til 

”Ydes i dagtimerne på hverdage i maksimalt 4 så vidt muligt sammenhængen-

de timer pr. uge”. 

De tre endelige kvalitetsstandarder kan læses i bilag 1. 

Kvalitetsstandarderne vil være tilgængelige på kommunens hjemmeside efter 

den endelige godkendelse i byrådet. 

Bevilling: Ingen. 

Økonomiske og 

personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ikke yderligere bemærkninger til orienteringssagen. 
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Indstilling: Indstilling til mødet den 8. maj 2014: 

Ældre- og Sundhedschefen indstiller til Velfærdsudvalget, at:  

1. Kvalitetsstandarderne anbefales.  

2. Kvalitetsstandarderne sendes til høring i Handicaprådet og Ældrerådet.  

3. Sagen genoptages i juni.  

Indstilling til mødet den 12. juni 2014: 

Ældre- og sundhedschefen indstiller, at Velfærdsudvalget over for Økonomiud-

valget og Byrådet anbefaler, at:  

1. De tre kvalitetsstandarder godkendes. 

Tidligere beslutninger: Beslutning i Velfærdsudvalget, Torsdag den 08. maj 2014 

Kvalitetsstandarderne anbefales og sendes i høring i Handicaprådet og Ældre-

rådet forud for sagens genoptagelse i juni 2014. 

 

Tina Tving Stauning (A) og Jens Ross Andersen (V) var ikke til stede. 

 

Beslutning i Velfærdsudvalget, Torsdag den 12. juni 2014 

Anbefales. 

Beslutninger: Anbefales. 

 

Hans Andersen (V) var ikke til stede. 

 

Bilag:  Bilag 1: Endelige kvalitetsstandarder 

 Bilag 2: Ældrerådets høringssvar til kvalitetsstandarderne 

 Bilag 3: Ældre og Sundheds kommentarer til Ældrerådets høringssvar 

 Bilag 4: Handicaprådets høringssvar til kvalitetsstandarderne 

 Bilag 5: Ældre og Sundheds kommentarer til Handicaprådets høringssvar 

 

 

http://www.frederikssund.dk/Modesag/000252-2014/2103222.pdf
http://www.frederikssund.dk/Modesag/000252-2014/2101964.pdf
http://www.frederikssund.dk/Modesag/000252-2014/2101907.pdf
http://www.frederikssund.dk/Modesag/000252-2014/2114154.pdf
http://www.frederikssund.dk/Modesag/000252-2014/2114927.pdf
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Journal nr.: 

010893-2014 

Sag nr.  114 

 
 

Udbud - Elektronisk nøglesystem 

Lovgrundlag: Rådets direktiv nr. 2004/18/EF af 31. marts 2004 

Bekendtgørelse nr. 712 af 15/06/2011 fra Økonomi- og Erhvervsministeriet om 

samordning af fremgangsmåderne ved indgåelse af offentlige vareindkøbs, 

offentlige tjenesteydelseskontrakter og offentlige bygge- og anlægskontrakter 

med senere ændringer. 

Sagsfremstilling: I dag har borgere, der har brug for hjemmehjælp en nøgleboks monteret syn-

ligt udefra. Dette medfører, at det er let at identificere en evt. svag borger. 

Fremadrettet ønsker Frederikssund Kommune en løsning, som ikke er synlig 

udefra. Der ud over vil det give følgende fordele: 

 Det giver øget arbejdsglæde hos medarbejderne i driften, der ikke 

længere behøver et medbringe et større nøglebundt på deres vagter.  

 Det giver større tryghed hos borgeren, da man kan give en medarbej-

der hurtig adgang til borgerens hjem i tilfælde af fx et udløst nødkald.  

 Det giver en øget sikkerhed, da kommunen altid kan dokumentere 

hvem og hvornår, man har anvendt adgangen til borgerens hjem.  

 Det giver en øget tryghed hos borgeren, at hvis en nøgle bliver tabt, 

eller på anden vis forsvinder, kan man slette nøglen med det samme 

og dermed forhindre uønsket adgang til borgerens hjem. 

Løsningen udbydes i samarbejde med Hillerød Kommune, som også er tovhol-

der på udbuddet.  

Udbudsmaterialet er udarbejdet i samarbejde med en følgegruppe bestående 

af hjemmesygeplejen og administrativt personale fra begge kommuner.  

De generelle udbudsbetingelser for udbuddet samt kravspecifikation er vedlagt 

som bilag. Det skal bemærkes, at materialet, efter aftale med formanden, har 

været sendt i høring i Ældre- og Handicapråd inden, det behandles på dette 

møde i Velfærdsudvalget. Det forventes at udbuddet kan offentliggøres medio-

ultimo juni måned. Hvis der indkommer kommentarer fra Ældre- og Handi-

capråd vil disse blive indarbejdet i udbudsmaterialet i det omfang det er rele-

vant.  

Opgaven udbydes som et offentligt udbud via kommunens elektroniske ud-

budssystem Mercell. Ved at benytte udbudsformen offentligt udbud får alle 

interesserede tilbudsgivere mulighed for at afgive tilbud. 
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Udbud af nøglesystem udbydes som ”det økonomisk mest fordelagtige”. Der 

vurderes på den tilbudte pris og på de kvalitets- og serviceparametre der er 

opstillet i udbudsmaterialet.  

Der er desuden opstillet mindstekrav, som tilbudsgiverne skal opfylde for at 

være med i konkurrencen. Et af mindstekravene er anlægsbevillingens størrel-

se på 1,2 millioner kr.  

Løsningen forventes at være i drift den 1. januar 2015. 

Der forventes, at der ved implementeringen af de elektroniske nøgler vil være 

et vist potentiale for tidsbesparelse for personalet. Samtidig forventes det, at 

der være nye opgaver i forbindelse med administration og vedligeholdelse af 

systemet.  

Udbudsmaterialet har været i høring i Ældrerådet og Handicaprådet inden 

behandlingen i Velfærdsudvalget.  

Ældrerådet og Handicaprådet har fremsendt høringssvar med følgende be-

mærkninger:  

 Ældrerådet anser tryghed for borgerne som det væsentligste og har 

ingen bemærkninger til mindstekrav til borgerens tryghed.  

 Rådet anser det for en fordel, at der kan trækkes dokumentation for, 

hvem der har haft adgang til boligen.  

 Det må ikke kunne ses på dørene, at der er et nøglesystem.  

 Ældrerådet synes, at materialet er omfattende og avanceret.  

 Ældrerådet anmoder om at få præsenteret de forskellige tilbud.  

 Handicaprådet anfører, at det er vigtigt at borgere og brugere kan be-

tjene systemet.  

 Et godt tiltag.  

 Handicaprådet er meget tilfredse med, at kommunen vælger at vægt 

borgernes tryghed højt. 

Kommentarer til høringssvarene: 

Vedr. synlighed på dørene: 

I udbudsmaterialet er der stillet følgende krav til at løsningens synlighed: 

”Ordregiveren lægger vægt på, at løsningen er så diskret som mulig af hensyn 

til borgerens tryghed. Ordregiver vil derfor vurdere synligheden af løsning ved 

borgerens bopæl – jo mere diskret jo bedre.” 

Tilbudsgiverne kan dermed konkurrere på synligheden af løsningen, og den 

mindst synlige vil få højest score. 

Ældrerådet vil ikke få mulighed for at blive præsenteret for de indkomne til-
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bud, da disse i henhold til udbudsreglerne skal evalueres i forhold til de opstil-

lede krav i det samlede udbudsmateriale. Evalueringen foretages af Hillerød og 

Frederikssund kommuners deltagende fagpersoner.  

Der vil i forbindelse med evalueringen af de tilbudte løsninger, blive foretaget 

en afprøvning af de tilbudte løsninger på udvalgte døre, hos borgere der i dag 

har en nøgleboks. 

Der ændres ikke i udbudsmaterialet på baggrund af høringssvarene. 

Bevilling:  

Økonomiske og 

personalemæssige 

bemærkninger: 

Der er i budget 2014 afsat 1,2 mio. kr. til nyt nøglesystem. 

Indstilling: Ældre- og sundhedschefen indstiller til Velfærdsudvalget, at: 

1. Udbud af elektronisk nøglesystem godkendes. 

Tidligere beslutninger: Beslutning i Velfærdsudvalget, Torsdag den 12. juni 2014 

Godkendes, idet udvalget anmoder Økonomiudvalg og Byråd om en frigivelse 

af anlægsmidlerne på 1,2 mio. kr. 

Beslutninger: Det anbefales, at anlægsbevillingen på 1, 2 mio. kr. frigives. 

 

Hans Andersen (V) var ikke til stede. 

 

Bilag:  Høringssvar fra Ældrerådet 

 Høringssvar fra Handicaprådet 

 

 

http://www.frederikssund.dk/Modesag/000252-2014/2124366.pdf
http://www.frederikssund.dk/Modesag/000252-2014/2124365.pdf
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Journal nr.: 

009937-2014 

Sag nr.  115 

 
 

International Citizen Service 

Lovgrundlag: Cpr. loven og Sundhedsloven.  

Sagsfremstilling: I 2011 blev der i kommunalt regi etableret fire centre, der skal håndtere den 

administrative sagsbehandling af udenlandsk arbejdskraft på vegne af alle 

kommuner. Centrene som hedder International Citizen Service ( ICS ) er be-

liggende i Aalborg, Århus, Odense og København. 

Etableringen af centrene er sket for at lette kommunernes opgaver i forhold til 

fri bevægelighed af udenlandsk arbejdskraft og for at understøtte en effektiv, 

gennemskuelig og helhedsorienteret service for udenlandsk arbejdskraft.  

Der er nu etableret lovhjemmel til at ICS kan foretage den fulde ekspedition 

og sagsbehandling på vegne af tilflytterkommunen. Det forudsætter imidlertid 

at Frederikssund Kommune delegerer kompetencen til ICS.  

ICS kan inden for de nuværende rammer ikke færdiggøre den administrative 

sagsbehandling af udenlandske borgere. Den udenlandske borger henvises til 

egen kommune for tildeling af cpr. nr. og udstedelse af sundhedskort. For at 

understøtte en effektiv, sammenhængende og helhedsorienteret service over 

for denne gruppe borgere, er det hensigtsmæssigt, at borgernes sag kan blive 

færdigekspederet i ICS. 

Der er nu sikret lovhjemmel i henholdsvis Cpr. loven § 6 stk. 6: 

”En kommunalbestyrelse kan efter aftale helt eller delvist overlade opgaver 

vedrørende registrering af indrejse i CPR af personer, der tilflytter kommunen 

fra udlandet og betjenes i et Internationalt Citizen Service til en anden kom-

munalbestyrelse som i et International Citizen Service varetager opgaver ved-

rørende registrerting af indrejse i CPR” 

Og Sundhedsloven § 12, stk. 9: 

” En kommunalbestyrelse kan efter aftale helt eller delvist overlade opgaver 

vedrørende udstedelse af beviser for ret til ydelser efter loven jf. stk. 1. til 

personaler, der tilflytter kommunen fra udlandet til en anden kommunalbesty-

relse i et International Citizen Service” 
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Lovgivningen sikrer, at kommunalbestyrelsen kan overlade de 2 opgaver til 

udførelse i ICS såfremt borgeren vælger at rette henvendelse til ICS frem for 

tilflytterkommunen.  

Hver ekspedition som fortages af ICS på vegne af tilflytterkommune afregnes 

med en pris på 117 kr. Beløbet er fastsat på baggrund af KL’s kanalpriser.  

For at sikre bred kommunal opbakning til en samlet løsning, er det KL’s anbe-

faling, at kommunerne bakker op om modellen. ICS løser i dag opgaven for 

ca. 15 kommuner, og ordningen har eksisteret siden januar 2014.  

Direktør for Velfærd, Arbejdsmarked og Sundhed anbefaler, at kompetencen 

til at udstede cpr. nr. og sundhedskort delegeres til International Citizen Ser-

vice for så vidt angår de borgere som er omfattet af målgruppen og som selv 

retter henvendelse i ICS. 

Bevilling: Ingen afholdes indenfor eksisterende ramme. 

Økonomiske og 

personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ikke yderligere bemærkninger, da der ikke er bevillingsmæssige 

konsekvenser.  

Indstilling: Direktør for Velfærd, Arbejdsmarked og Sundhed indstiller, at Vækstudvalget 

over for Økonomiudvalget anbefaler, at:  

1. Kompetencen til udstedelse af cpr. nr. og sundhedskort til de borgere, 

som er omfattet af målgruppen, skal uddelegeres til ICS. 

Tidligere beslutninger: Beslutning i Vækstudvalget, Tirsdag den 03. juni 2014 

Anbefales. 

 

Kirsten Weiland (A) og Hans Andersen (V) var ikke til stede. 

Beslutninger: Tiltrådt. 

 

Hans Andersen (V) var ikke til stede. 
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Journal nr.: 

004946-2014 

Sag nr.  116 

 
 

Resultatrevision for Jobcentret for 
2013 

Lovgrundlag: Lov om ansvaret for og styringen af den aktive beskæftigelsesindsats. 

Sagsfremstilling: Formålet med resultatrevisionen er at understøtte beskæftigelsesindsatsen i 

Jobcenter Frederikssund. 

 

Resultatrevisionen samler en række væsentlige oplysninger om udviklingen i 

jobcentrets beskæftigelsesindsats. Resultatrevisionen viser resultaterne for 

forskellige ydelsesgrupper (modtagere af kontanthjælp, a-dagpenge, syge-

dagpenge etc.) og viser udviklingen for antal berørte personer, fuldtids-

personer mv.  

 

Samtidig sammenlignes resultaterne i Jobcenter Frederikssund med indsatsen i 

jobcentre med tilnærmelsesvis sammenlignelige rammevilkår, kaldet klyngen. 

Jobcentre fra følgende kommuner indgår i klyngen: Ballerup, Fredensborg, 

Furesø, Gladsaxe, Glostrup, Greve, Herning, Hillerød, Holbæk, Holstebro, Kol-

ding, Roskilde, Sorø og Viborg. Via sammenligningen anviser resultatrevisionen 

områder, hvor Jobcenter Frederikssund eventuelt bør sætte ind for at opnå en 

mere effektiv indsats. Resultatrevisionen giver samtidig et billede af de poten-

tielle besparelser, som Jobcenter Frederikssund kan opnå. 

 

Resultatrevisionen giver Det Lokale Beskæftigelsesråd (LBR), Vækstudvalget, 

Byrådet og øvrige interessenter mulighed for at følge med i og følge op på 

beskæftigelsesindsatsen i Jobcenter Frederikssund og kan samtidig danne et 

fælles afsæt for arbejdet med Beskæftigelsesplan 2015. 

 

Resultatrevisionen udarbejdes efter en fast skabelon. Tabellerne i resultatrevi-

sionen er således defineret på forhånd, og er de samme for alle landets job-

centre.  

 

Resultatrevisionen udarbejdes én gang om året, men på www.jobindsats.dk 

kan der løbende hentes opdaterede opgørelser af resultater af jobcentrets 

indsats.  

 

 

Overordnet viser Resultatrevisionen gode resultater i 2013, med et samlet fald 

på 222 personer på offentlig forsørgelse i Frederikssund, og indfrielse af resul-

tatkravene for de fire ministermål. 

http://www.jobindsats.dk/
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Angående ministermål 1, om uddannelsesgraden for unge, har det ikke været 

muligt for Styrelsen for Arbejdsmarked og Rekruttering at levere valide målin-

ger på udviklingen. I Frederikssund har vi i stedet set på udviklingen i antallet 

af unge under 30 år på offentlig forsørgelse. Der har i 2013 været et mindre 

fald, hvilket selvfølgeligt er positivt, men der er stadig godt 500 unge i Frede-

rikssund, der modtager enten dagpenge eller kontanthjælp, hvilket fortsat ses 

som en stor udfordring. 

 

Angående ministermål 2, at begrænse tilgangen til førtidspension, er der tildelt 

21 nye førtidspensioner i 2013, hvilket er et fald på 54 % i forhold til 2012. 

Det er et større fald, end i de kommuner vi sammenlignes med. Denne ten-

dens er en fortsættelse af den udvikling, der har stået på gennem de senere 

år, og som betyder, at andelen af befolkningen, der er på førtidspension i 

Frederikssund (4.9 %) - nu er ét helt procentpoint lavere, end i de kommuner 

vi sammenlignes med. 

 

Angående ministermål 3, at begrænse langtidsledigheden, er resultatkravet 

nået, men umiddelbart har udviklingen i Frederikssund ikke været så positiv, 

som i de kommuner vi sammenligner os med. I de sammenlignelige kommu-

ner har der været et fald på 14 %, mens der er status quo i Frederikssund. 

Denne forskel i udviklingen hænger bl.a. sammen med praksis i matchningen 

af kontanthjælpsmodtagere. Kun jobklare kontanthjælpsmodtagere tæller med 

i ledighedstallene. I Frederikssund har vi en høj andel af jobklare (den 5. høje-

ste i hele Østdanmark), og med denne ”positive” matchpraksis vil Frederiks-

sund altid, alt andet lige, have en højere andel af langtidsledige kontant-

hjælpsmodtagere. Med mere end 350 langtidsledige i Frederikssund er lang-

tidsledigheden fortsat et vigtigt fokusområde for jobcenteret. 

 

Angående ministermål 4, et tættere samarbejde og styrket dialog med virk-

somhederne, er der i Frederikssund opstillet mål om at støtte virksomhedernes 

rekruttering af arbejdskraft og opkvalificering via jobrotationsprojekter. 

 

Resultatkravet vedr. medvirken til besættelse af ordinære job var, at jobcente-

ret mindst skulle medvirke til 80 ordinære ansættelser – jobcenteret medvir-

kede i 2013 til 109 ansættelser. 

 

Resultatkravet vedr. etableringen af flere fleksjob var at etablere 60 fleksjob i 

2013 – jobcenteret etablerede 70 fleksjob. Dette har samtidig medvirket til, at 

der i Frederikssund har været et fald i personer på ledighedsydelse, hvor der i 

de kommuner, vi sammenlignes med, har været en stigning i 2013. 

 

Resultatkravet vedr. jobrotationsprojekter var, at jobcenteret ville etablere 

projekter med mindst 5 virksomheder. Der blev etableret jobrotationsprojekter 

med 14 virksomheder i 2013. 
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Samlet set har Frederikssund kommune en mindre andel af befolkningen på 

overførselsindkomster end kommunens rammebetingelser tilsiger. Ifølge be-

sparelsespotentialet har Frederikssund samlet set et mindre forbrug på næsten 

64 mio. kr. på a-dagpenge, sygedagpenge og permanente ydelser (primært 

førtidspension). Kontanthjælp er det eneste område, hvor kommunen har et 

besparelsespotentiale på knap 18 mio. kr.  

 

Byrådet har allerede i 2014 opprioriteret indsatsen på kontanthjælpsområdet 

ved at tilføre ekstra personale-ressourcer til området og fokusere på, at unge 

kontanthjælpsmodtagere skal hurtigt i gang med og fastholdes i en uddannel-

se bl.a. via mentorstøtte og tæt samarbejde med uddannelsesinstitutionerne. 

Noget LBR støtter op om via projekt, ”Start og gennemfør uddannelse”. 

 

Selvom resultaterne i 2013 er tilfredsstillende i Frederikssund i 2013, er de 

store landsdækkende ud-fordringer omkring især ungeledighed og langtidsle-

dighed stadig helt centrale udfordringer i Frederikssund. 

 

Beskæftigelsesregion Hovedstaden og Sjælland har haft resultatrevisionen til 

gennemsyn og har i brev af 10. april afgivet deres kommentarer. Brevet er 

vedlagt som bilag. 

 

LBR Frederikssund har behandlet resultatrevisionen på deres møde 12. maj og 

har i brev af 13. maj afgivet høringssvar. Brevet er vedlagt som bilag. 

Bevilling: Ingen 

Økonomiske og 

personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ingen bemærkninger. 

Indstilling: Jobcenterchefen indstiller, at Vækstudvalget over for Økonomiudvalget og 

Byrådet anbefaler, at: 

1. Resultatrevisionen godkendes.  

Tidligere beslutninger: Beslutning i Vækstudvalget, Tirsdag den 03. juni 2014 

Anbefales. 

 

Kirsten Weiland (A) og Hans Andersen (V) var ikke til stede. 

Beslutninger: Anbefales. 

 

Hans Andersen (V) var ikke til stede. 
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Bilag:  Resultatrevision 2013 Frederikssund 

 Regionens høringssvar til resultatrevision 2013 

 LBR's høringssvar til Resultatrevision 2013 

 

 

http://www.frederikssund.dk/Modesag/000252-2014/2034874.pdf
http://www.frederikssund.dk/Modesag/000252-2014/2053075.pdf
http://www.frederikssund.dk/Modesag/000252-2014/2089685.pdf
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Journal nr.: 

010963-2014 

Sag nr.  117 

 
 

Anmodning forlængelse af lejekontrakt 

Offentlig beslutning: Godkendt. 

 

Hans Andersen (V) var ikke til stede. 

  

 

Sager til behandling 
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Journal nr.: 

011584-2014 

Sag nr.  118 

 
 

Salg af areal 

Offentlig beslutning: Anbefales. 

 

Hans Andersen (V) var ikke til stede. 

  

 

 


